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BRMG.KSIT-IX.0012.3.2014 
 

PROTOKÓŁ Nr 46-03/2014 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się w dniu 26 lutego 2014 roku, a rozpoczęło o godz.15:30 w Sali 
Herbowej w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 46 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Godz. 15:30 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 
1161.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 – druk nr 1173 – w zakresie działania 
Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – 
druk nr 1174 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Godz. 15:45 

4. Gdańska Rada Sportu – plany na rok 2014. 
• Zmiany osobowe w Gdańskiej Radzie Sportu, 
• Imprezy oraz inicjatywy sportowe, rekreacyjne organizowane przez 

różne organizacje, kluby warte kontynuacji, polecenia, wsparcia wg 
Gdańskiej Rady Sportu, 

• Ocena rozwoju bazy sportowej w Gdańsku, 
• Wstępne wyniki analiz dostępności klubów w mieście, 
• Propozycje działań mających na celu rozwój różnych dyscyplin 

sportowych na terenie Miasta Gdańska, 
• Sprawy problematyczne kierowane przez kluby sportowe, organizacje do 

Gdańskiej Rady Sportu, ewentualne propozycje rozwiązań, 
• Plany na najbliższą przyszłość.  

Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, zaproszeni goście członkowie 
Gdańskiej Rady Sportu 

 

Godz. 16:30 

5. Klub GKS „Wybrzeże” S.A. – plany na przyszłość, spotkanie z zarządem 
klubu. 
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• Budżet Klubu wraz z porównaniem do innych klubów Ekstraligowych w 
Polsce, pozyskiwanie sponsorów, potrzeby, 

• Infrastruktura – planowane remonty i bieżące naprawy na stadionie 
żużlowym, frekwencja na stadionie, 

• Plany na najbliższy sezon, skład drużyny, początek rozgrywek, 
• Prawa do herbu – sytuacja na dzień dzisiejszy, 
• Sprawa z Krystianem Pieszczkiem – sytuacja na dzień dzisiejszy, 
• Szkolenie młodych żużlowców – finansowanie (sponsorzy i rodzice), 

zaopatrzenie w sprzęt, plany na najbliższą przyszłość, potrzeby.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, zaproszeni goście: zarząd 
Klubu  
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie, Przewodniczący poinformował, iż do druków nr 1173 i 1174 wpłynęły 
Autopoprawki, a następnie poddał pod głosowanie opiniowanie projektów uchwał 
zawartych w drukach nr 1173 i 1174 wraz z Autopoprawkami. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie – 5 głosami „za” przyjęła powyższe.   
 
W dalszej części wypowiedzi przewodniczący poinformował, iż prof. Przybylski – 
Przewodniczący Gdańskiej Rady Sportu w związku z pilnym wyjazdem do Warszawy 
poprosił o przeniesienie pkt dotyczącego Gdańskiej Rady Sportu na inny termin. W 
związku z powyższym przewodniczący poddał pod głosowanie usunięcie z porządku 
posiedzenia pkt 4 – Gdańska Rada Sportu – plany na rok 2014, w wyniku którego, 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” usunęła pkt 4.  
 
Następnie Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia wraz z przegłosowanymi zmianami, w 
wyniku którego Komisja porządek przyjęła jednogłośnie – 5 głosami „za”.  

 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 
1161. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
lutego 2014 r. - BRMG-S.0006.34.2014) 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
zreferowała w imieniu wnioskodawcy przedmiotowy projekt uchwały.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czy remont hali Olivii został i jest nadal w BPI?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
On był i nadal jest.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddawał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w 
druku nr 1161. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  6 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1161. (Opinia nr 46-03/105-01/2014). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 – 2040 – druk nr 1173 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
lutego 2014 r. – BRMG-S.0006.46.2014) 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferowała przedmiotowy projekt uchwały wraz z 
Autopoprawką.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddawał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartej w druku nr 1173 + Autopoprawka – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  6 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1173 + Autopoprawka – w zakresie 
działania Komisji. (Opinia nr 46-03/106-02/2014). 
 

PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1174 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
lutego 2014 r. – BRMG-S.0006.47.2014). 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferowała przedmiotowy projekt uchwały wraz z 
Autopoprawką.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddawał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartej w druku nr 1174 + Autopoprawka – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków Urzędu Miejskiego w Gdańsku, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach 
wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1174 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia 
nr 46-03/107-03/2014). 
 

Następnie Przewodniczący zaproponował wprowadzenie zmiany w porządku 
posiedzenia polegającą na przeniesieniu pkt 6 – Sprawy wniesione, wolne wnioski, 
korespondencja do omawiania w pkt 4.  
 

Komisja, w wyniku przeprowadzonego głosowania zmianę przyjęła jednogłośnie – 6 
głosami za.  

PUNKT  - 4 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Mieszkańcy Matarni przyszli do mnie z pewnym problemem dotyczącym chyba 
byłego boiska. Dokładne numery działek, wszystko mam do dyspozycji. Kiedyś było 
fajne boisko, profesjonalne bramki, stoły pingpongowe. Podczas inwestycji w ulicę 
Słowackiego, miejsce zostało zmienione na miejsce, w którym składa się piasek 
przy remoncie drogi. Trwało to do końca inwestycji i potem piach zabrano, ale nic 
z tym miejscem nie zrobiono. Mieszkańcy sami próbowali to jakoś odwodnić i 
naprawić, ale się nie udało. Mają ogromną prośbę o to, żeby miasto przywróciło do 
stanu poprzedniego to boisko, czyli bramki, żeby były profesjonalne, trawa i 
normalne warunki użytkowania. Sprawa była oficjalnie poruszana też przez 
mieszkańców, była u pana Prezydenta. Brak odpowiedzi, toteż próbuję i tutaj, bo 
to Komisja Sportu, sprawa boiska i próbuję zainterweniować. To nie było nigdy w 
gestii MOSiR-u. To jest Matarnia. Mogę pokazać mapki, bo mam przygotowane. 
Tam, gdzie było składowisko piachu podczas tej całej inwestycji. Mam dokładny 
adres – pomiędzy ul. Podchorążych a Słowackiego na wysokości budynku 4 i 6. Przed 
2011 rokiem tam było normalnie funkcjonujące boisko. Składowanie piachu 
całkowicie zdewastowało to miejsce i mieszkańcy chcieliby powrotu do stanu 
sprzed inwestycji. Z nieoficjalnych informacji wynika, że miasto chciało 
wydzierżawić to komuś pod parking stąd większy popłoch wśród mieszkańców.   
    
USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK  
                  
                    Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, zwraca się z  prośbą 
do Pana Prezydenta o przywrócenie do stanu pierwotnego boiska znajdującego się 
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pomiędzy ulicami Podchorążych a Słowackiego (na wysokości budynku 4 i 6), które 
podczas inwestycji związanej z rozbudową ul. Słowackiego (od roku 2011) było 
wykorzystane jako składowisko piachu do budowy. Po zakończonej inwestycji piach 
został usunięty, jednakże teren nie został wyrównany. W związku z powyższym 
Komisja wnioskuje o zagospodarowanie w/w terenu dla potrzeb mieszkańców 
Matarni jako boisko trawiaste z bramkami, aby spełniało podstawowe warunki do 
jego użytkowania.  
 

Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie  – 7 głosami za. 
 

Wniosek nr 46-03/25-01/2014 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Następnie głos zabrał radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki 
RMG, który powiedział: Chciałbym tylko poinformować Komisję, bo nie wiem, czy 
wszyscy zwracali uwagę, wprawdzie ci, którzy byli w zespole to wiedzą, ale też 
wyrazić radość, że przy ogłoszeniu wyników do budżetu obywatelskiego niemal w 
każdym właściwie okręgu, w każdym z 6, wygrała jakaś propozycja związana ze 
sportem, z turystyką, z budową nowego obiektu, z rekreacją. Będzie też odnowione 
Wzgórze Pachołek, który jest atrakcją turystyczną. Także mieszkańcy zagłosowali, 
większość, na propozycje, które są w zainteresowaniu Komisji, więc myślę, że 
warto także, co prawda to już będzie do Komisji nowej kadencji, ale pod koniec 
roku, albo na początku przyszłego roku, żeby zobaczyć te wszystkie nowe 
instalacje, nowe obiekty, bo one muszą powstać do końca tego roku i myślę, że 
warto potem je wszystkie zobaczyć. Można zobaczyć chociaż jedną z nich. Mówię 
to jako propozycję.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG          

Również korzystając z okazji chciałbym przekazać informację, która mnie 
bardzo cieszy. Otóż uratowana szkoła, kiedyś nr 27, wygrała bardzo poważne 
zamierzenia, modernizację boiska łącznie z bieżnią, remont hali sportowej, 
gdzie ma być ścianka. Są trzy klasy pierwsze i dwie zerówki. Także się dzieci 
zebrało sporo, a wszystko ruszyło po zmianie dyrektora. Jest nowy, bardzo 
kreatywny dyrektor, bardzo operatywny człowiek. Adam Perzyński. Jest pełen 
zapału. Także jest radykalna zmiana i to bardzo cieszy.    
 

Radny Krzysztof Wiecki - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG  
Chciałbym prosić, żeby Biuro Prezydenta ds. Sportu, Dyrektora 
Trojanowskiego przygotowało nam na jedno z najbliższych posiedzeń taką 
analizę z ostatnich lat przyznanych grantów w korelacji z wynikami, które 
osiągnęły, chociażby na bazie książeczek, które dostaliśmy na poprzednim 
posiedzeniu, które miało miejsce w Ergo Arenie. Dziękuję.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG          

Dziękuję. Przechodzimy do następnego pkt. 
 

PUNKT  - 5 
 

Klub GKS „Wybrzeże” S.A. – plany na przyszłość, spotkanie z zarządem klubu. 
• Budżet Klubu wraz z porównaniem do innych klubów Ekstraligowych w Polsce, 

pozyskiwanie sponsorów, potrzeby, 
• Infrastruktura – planowane remonty i bieżące naprawy na stadionie żużlowym, 

frekwencja na stadionie, 
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• Plany na najbliższy sezon, skład drużyny, początek rozgrywek, 
• Prawa do herbu – sytuacja na dzień dzisiejszy, 
• Sprawa z Krystianem Pieszczkiem – sytuacja na dzień dzisiejszy, 
• Szkolenie młodych żużlowców – finansowanie (sponsorzy i rodzice), zaopatrzenie 

w sprzęt, plany na najbliższą przyszłość, potrzeby.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG          

Chciałbym przywitać delegację GKS Wybrzeże z prezesem panem Tadeuszem 
Zdunkiem. Poprosiliśmy o informacje, które są w punktach. Pewne rzeczy są 
zapewne tajemnicą klubu. Gdybyście państwo w tych punktach mogli się 
wypowiedzieć. Proszę bardzo.  
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Witam również. Może zaczniemy od punktów, które są jasne, jak np. sytuacja z 
Pieszczkiem jest uregulowana, jest podpisana. Sprawa z Pieszczkiem jest 
uregulowana. Jest z nim podpisana umowa na bieżący sezon. Wszelkie zaległości są 
spłacone, więc wydaje mi się, że wokół tej sprawy było więcej szumu niż ona 
wymagała. Sprawa dobrnęła do końca i jest uregulowana ku obopólnemu 
zadowoleniu, bo wydaje mi się, że on też chce jeździć w Gdańsku, chociażby ze 
względu na sponsorów też, których tutaj łatwiej jest pozyskać. Jeżeli chodzi o 
sprawę herbu to wyjaśni nasz prawnik klubowy. Sprawa się toczy przed sądem. 
Został reaktywowany dawny Klub GKS Wybrzeże Gdańsk, który reaktywował Heniu 
Majewski. W jakim celu to można się tylko domyślać po co reaktywował. Jeżeli 
chodzi o najbliższy sezon to będziemy mieli prezentację (stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu). Nawiązanie do zeszłego sezonu, bo tego nie będzie. Przejęliśmy klub 
praktycznie w styczniu, bo trwały perturbacje z przejęciem tego klubu, więc gdy 
wszystkie firmy zamknęły budżety to szukanie sponsorów było praktycznie 
niemożliwe, bardzo utrudnione, ale mimo to nam się udało tych sponsorów jakoś 
zebrać. Jak ustalaliśmy na początku z panem dyrektorem, który tutaj jest obecny, 
Andrzejem Trojanowskim, klub miał wystartować tylko w rozgrywkach ligowych. W 
trakcie sezonu apetyt rósł cały czas i skończyło się awansem, ale niestety nie 
byliśmy na to jakby przygotowani finansowo do końca. Tutaj pokażemy, że to 
pokazało pewną stratę. O herbie klubu proszę.    
 

Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Dzień dobry. Odnośnie herbu klubowego to faktycznie pan Majewski złożył sprawę 
do Urzędu Patentowego do Warszawy. Ta sprawa jest na tym etapie ostatnio, że 
problem był z ustaleniem własności. Może zacznę od tego, że pan Majewski 
twierdzi, że herb powstał w tych czasach, gdzie przez pana Dauksza był 
narysowany, kiedy pan Dauksza był pracownikiem tamtejszego klubu. W związku z 
powyższym pan Majewski wywodzi do dzisiaj, ze względu na to, że to 
stowarzyszenie, którego on jest właścicielem, to znaczy nie jest właścicielem, ale 
de facto zasiada w jakiejś radzie, nadal ma prawa do samego utworu. Sprawa jest 
o tyle skomplikowana, że chodzi tutaj o prawa autorskie, które można podzielić na 
osobiste i na prawa majątkowe. My faktycznie mieliśmy jako klub za pana prezesa 
Polnego umowę z żyjącym wtedy jeszcze panem Daukszem, który już teraz nie 
żyje, aczkolwiek pewnych praw majątkowych nie można było przenieść. Może się 
okazać, sprawy na razie nie mamy wyznaczonej, czekamy na termin z urzędu, 
ponieważ druga strona czyli obóz pana Majewskiego został wezwany do tego, żeby 
przedstawić konkretne dokumenty. Te dokumenty nie jest prosto znaleźć, bo 
trzeba je gdzieś tam odszukać w archiwach. Wiem, że pełnomocnik strony 
przeciwnej ostatnio prosił o przedłużenie terminu do odszukania tych dokumentów, 
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ale sprawa może zakończyć się w taki sposób, że tak de facto praw do samego 
herbu nie będzie miała ani strona pana Majewskiego, ani klub. Więc tu jest takie 
ryzyko, ponieważ pewne prawa autorskie są nieprzenoszalne w żaden sposób. 
Dopóki żył pan Dauksza można było jeszcze coś z tym zrobić. My mamy jako klub 
podpisaną taką a nie inną umowę. Pewną część przenieśliśmy. Innych nie mogliśmy 
przenieść. Więc musimy się zdać w tym momencie na werdykt Urzędu 
Patentowego. Ten werdykt powinien nastąpić w ciągu najbliższych paru miesięcy.   
 

Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
A spadkobiercy?  
 

Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Spadkobiercy? Tu jest właśnie problem. Te prawa autorskie, które można 
dziedziczyć po panu Daukszy, nie ma problemu. Spadkobiercy mogą przenieść, bo 
oczywiście te prawa wchodzą w spadek ewentualny, ale część praw wygaśnie po 
śmierci, bo one są związane tylko i wyłącznie z twórcą i nawet na wypadek śmierci 
nie będą wchodziły do spadku. Tu jest też problem. Myślę, że ze strony klubu 
będzie potrzebne spotkanie ze spadkobiercą pana Daukszy, ale to dopiero 
będziemy mogli ustalić w momencie, kiedy z drugiej strony otrzymamy jakieś 
dokumenty, od pełnomocnika pana Majewskiego. Na dzień dzisiejszy tych 
dokumentów jest dosyć sporo. Chyba z dwa segregatory w tym momencie, 
aczkolwiek te dokumenty dotyczące ewentualnej ciągłości tego klubu, którą 
wykazuje pan Majewski są w tak złym stanie technicznym, że część tych 
dokumentów nie można było w ogóle odczytać. W związku z powyższym 
pełnomocnik pan Mec. Urbański został też wezwany do tego, żeby przedstawić 
dokumenty, z których można wyczytać jakąkolwiek treść. W tych istotnych 
momentach, starych statutach, w paragrafach, z tego co pamiętam, 6 i 15, akurat 
te paragrafy były nieczytelne zupełnie, czyli nie było widać, co jest napisane. 
Dlatego musimy się uzbroić, w tej sytuacji, w cierpliwość, ale od razu ostrzegam, 
że z punktu widzenia prawa może być taka sytuacja, że ani jedna, ani druga strona 
nie będzie się mogła posługiwać tym herbem. Więc może tu też kwestia, którą 
poruszaliśmy, kwestia zastanowienia się nad tym czy, jak dojdzie do takiej 
sytuacji, co robić dalej. Czy nie warto byłoby rozpisać jakiegoś konkursu na herb, 
który byłby podobny, bo herb, który dzisiaj mamy jest już jakąś pochodną, bo 
pierwszy był otoczony, z tego co pamiętam, jakimś wieńcem. Te dokumenty w 
sprawie są tak mało czytelne, że tak naprawdę w niektórych sytuacjach nawet nie 
widać samej grafiki herbu. Także taka sytuacja jest. Trzeba na tą sytuację się 
przygotować, bo z tym herbem może być różnie i być może warto by było jakiś 
konkurs na herb stworzyć. Dziękuję bardzo. 
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Myślę, że ze spadkobiercami nie będzie żadnych problemów. Jurek Dauksza jest 
bardzo rozsądnym człowiekiem, wieloletnim znajomym i na pewno żadnych 
problemów nie będzie stwarzał, i kibicem żużla, żeby ten herb nie był przekazany 
do klubu. Być może warto do niego wystąpić i mieć to już załatwione. Tu nie widzę 
żadnego problemu, żeby spadkobierca, czyli Jurek Dauksza przekazał nam to po 
swoim ojcu.   
 

Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Jak już jesteśmy przy tych sprawach związanych z problemami prawnymi i panem 
Majewskim. Też na sali jest pan dyrektor Paszkowski. Czy od razu można się 
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odnieść do spraw obiektu? Bo wiem, że tam też były sprawy związane z 
roszczeniami pana Majewskiego. Więc pytanie czy to jest na podobnym trybie? Jak 
to generalnie wygląda?  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG          

Za chwilę poproszę o odpowiedź. Czy myśleliście o jakiejś delikatnej zmianie 
herbu?    
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Rozumiem. Dla nas nie ma żadnego problemu. Tak samo jak ja wystąpiłem w 
pewnym momencie z próbą zmiany nazwy zespołu, dlatego, że GKS Wybrzeże 
Gdańsk jest długą nazwą i żeby zmieścić dwóch sponsorów jest to za długie, więc 
od razu powstał wielki szum, protesty kibiców. Najbardziej sytuacja, która jest 
dziwna to jest taka, że kibice się obrazili na Apator Toruń, że zmienili Apatora na 
Unibax Toruń, pomimo, że Apator od wielu lat nie sponsoruje. Jest firmą, która 
funkcjonuje giełdowo, nie sponsoruje, a cały czas są porozwieszane nazwy Apator, 
a kibice nie używają nazwy Unibax, czyli firma, która wykłada kilkanaście milionów 
złotych co roku na utrzymanie tego klubu. Humory kibiców różnymi ścieżkami 
chodzą i też trzeba się z tym liczyć.  
 

Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Pro forma. Tamten był Gwardyjski Klub Sportowy, a ten jest Gdański Klub 
Sportowy, więc nie ma co zmieniać pierwszej litery, ale to dotyczy zupełnie innych 
klubów. 
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Tak, ale symbol jest symbolem, czy będzie Gwardyjski, Gdański czy Gnieźnieński 
Klub, ale to jest G. To G jest w tym znaku. Przede wszystkim udało nam się 
wystartować. Wystartowaliśmy. Udało nam się w trakcie sezonu zebrać pieniądze 
na to, żeby wystartować. Awansowaliśmy do ekstraligi i pierwszy raz w historii 
chyba klubu, ponoć kiedyś tam było przed kilkunastu laty, że bez wsparcia Lotosu, 
po bardzo długiej przerwie, pierwszy raz był tu awans. Brązowy kask Krystiana 
Pieszczka. Brązowy medal Młodzieżowych Mistrzostw Polski Par Klubowych, debiut 
w drużynie ligowej dwóch wychowanków, mamy sporo wychowanków, którzy 
awansują.  

SUKCESY SEZONU 2013

• Awans do ENEA Ekstraligi z pierwszego miejsca – po raz pierwszy od 2006 roku;

• Brązowy Kask Krystiana Pieszczka;

• Brązowy medal Młodzieżowych Mistrzostwo Polski Par Klubowych zdobyty przez 
Krystiana Pieszczka, Marcela Szymko oraz Dominika Kossakowskiego;

• Debiut w drużynie ligowej dwóch wychowanków: Patryka Beśko oraz Dominika 
Kossakowskiego

• Awans duetu Robert Miśkowiak – Artur Mroczka do finału Mistrzostw Polski Par 
Klubowych;

• Awans Krystiana Pieszczka i Artura Mroczki do finału Indywidualnych Mistrzostw 
Polski;

• Występy Krystiana Pieszczka i Roberta Miśkowiaka w finale Indywidualnych 
Mistrzostw Europy.

SPORTOWE
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Szczególnie duże nadzieje wiążemy z Dominikiem Kossakowskim. Chcemy go 
specjalnie w tym roku doposażyć w sprzęt, żeby miał na czym startować, na 
dobrym sprzęcie, żeby szczególnie zaczął się rozwijać, bo to jest naprawdę wielki 
talent. Awans duetu Robert Miśkowiak – Artur Mroczka do finału Mistrzostw Polski 
Par Klubowych. Krystian Pieszczek i Artur Mroczka do finału Indywidualnych 
Mistrzostw Polski. Gdyby nie pech Krystiana, któremu motor wybuchł na starcie to 
pewnie jechałby co najmniej w półfinale jak nie w finale Mistrzostw Polski. 
 

SUKCESY SEZONU 2013

ORGANIZACYJNE

• Frekwencja na poziomie 5,5 tysiąca widzów w skali całego sezonu;

• Komplet widzów podczas pojedynku z GKM-em Grudziądz;

• Rozwój nowych form reklamy – bandy LED-owe, telebim;

• Budowa budżetu bez udziału Grupy Lotos.

 
Frekwencja, która nas bardzo cieszy. Jak na zespół I ligowy była bardzo wysoka i na 
mecz nawet z Lublinem, który przyjechał w totalnie rezerwowym składzie też było 
sporo publiczności, ale popsuł nam jakby tą średnią, a też staraliśmy się bardziej 
nowocześnie podchodzić do tych spraw, mimo, że dopiero w tym roku są Ledy na 
stadionie. Już w zeszłym roku mieliśmy Ledy, na których wyświetlaliśmy reklamy, 
więc poszliśmy troszeczkę do przodu. Telebim, który też był na zawodach, gdzie 
staraliśmy się pokazać bardziej nowocześnie te zawody. Tak samo był na 
Mistrzostwach Europy. To był przez nas ufundowany telebim, przez Klub Gdański.  

FREKWENCJA 2013
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Tu widać wyraźnie, że nam Lublin średnią zaniża. Nie do końca możemy pokazać 
liczbę kibiców, która była na ostatnim meczu, bo było 8800 ludzi plus co nieco. 
Taka jest pojemność stadionu.  

CELE NA SEZON 2014

• Utrzymanie w ENEA EKSTRALIDZE

• Zniwelowanie zadłużenia klubu na koniec sezonu 

2014

 
Cele na sezon 2014. Ja bym odwrócił te dwie proporcje. Czyli na pierwszym 
miejscu postawiłbym zniwelowanie zadłużenia klubu na koniec sezonu. Jest to 
naszym priorytetem, żeby ten klub nawet kosztem utrzymania się, chociaż skład 
jest taki, że może być różnie, dlatego, że polskie kluby mają duże problemy 
finansowe. Akurat dzisiaj moja audytorka, która miała w mojej firmie audyt i firma 
wykonuje audyt w innych klubach i z tego co mi napomknęła to, że nasza sytuacja 
nie jest najgorsza w porównaniu z innymi klubami. Czyli naszym podstawowym 
celem jest zniwelowanie zadłużenia klubu, żeby klub dalej mógł istnieć, żeby był 
stabilny finansowo, żeby nie było takich problemów jak to było w zeszłym roku. W 
tym roku są o wiele mniejsze problemy. Tu podziękowania dla Andrzeja 
Trojanowskiego, który nam znowu zaufał i „dał nam pieniądze”. Pomogło to nam 
pozatykać wszystkie dziury. I utrzymanie się w Enea Ekstralidze to wiadomo, że 
jest to cel sportowy, bo po to jedziemy, żeby walczyć, a nie żeby się od razu 
poddać. 

SKŁAD NA SEZON 2014
Thomas H. Jonasson          Leon Madsen            Fredrik Lindgren               Renat Gafurow  

Artur Mroczka              Krystian Pieszczek            Patryk Beśko            Dominik Kossakowski  
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Skład na sezon. Thomas Jonasson, zawodnik nieobliczalny. Może wygrywać 
wszystko, a może też przyjeżdżać na pozycjach dalszych, ale ma olbrzymi 
potencjał. Madsen tak samo młody, zdolny zawodnik, który miał troszkę słabszy 
sezon, ale jest zawodnikiem dosyć wysokiej klasy. Fredrik Lindgren, który jest 
zawodnikiem naprawdę dobrym i jeździ w GP. Też ten sezon miał troszkę słabszy, 
ale miał bardzo dużo startów. W tym roku ograniczy liczbę startów, więc jest 
nadzieja, że będzie jechał o wiele lepiej. Renat Gafurow, który właściwie jest 
gdańszczaninem, mieszka w Gdańsku i najprawdopodobniej niedługo będzie 
gdańszczaninem w pełni, bo jest to w trakcie załatwiania, żeby był 
gdańszczaninem. Artur Mroczka, też olbrzymi talent, który w zeszłym roku dosyć 
nieźle jeździł. Krystian Pieszczek wiadomo. Nasz podstawowy młodzieniec, który 
może startować też jako senior i dwóch juniorów Patryk Beśko i Dominik 
Kossakowski, którzy też całkiem przyzwoicie jeżdżą. Już w tej chwili pojechali na 
obóz. Od dzisiaj trenują na obozie, przygotowują się kondycyjnie. Mecze 
sparingowe od 29 marca. Początek sezonu 13.04.2014 r. z Unibaxem Toruń. Naszym 
celem jest wygranie wszystkich meczów u siebie i utrzymanie się w Enea 
Ekstralidze. Inwestowanie w młodych. O Guforowie nieliczni wiedzieli, że 
wystąpiliśmy o obywatelstwo dla Renata Gafurowa, dlatego nie ściągaliśmy za 
wszelką siłę innych zawodników, nie płaciliśmy im jakiś bajońskich pieniędzy. 
Walasek żądał od nas 1 mln 400 tys. zł. za sezon, więc wykraczało to poza nasze 
wszelkie możliwości finansowe.  
 

BUDŻET 2013

 
To jest nasz budżet. Pokazaliśmy budżet, jaki był kiedyś, czyli Lotos i spółki 
miejskie i Miasto Gdańsk to jest to niebieskie. W tej chwili widać zmianę proporcji. 
Tam, gdzie było 82% jest 22%, reszta przychodów to są sponsorzy, których my 
szukamy. Staramy się ich pozyskać na zewnątrz i jak na razie nam się to udaje. 
 
Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Jeżeli chodzi o koszty w 2013 roku to 20% zawodnicy budżetu, utrzymanie stadionu             
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50 lub 56%, z tego co widzę, to są koszty zawodników oczywiście. One są 
największe w tym wszystkim. Częściowe też koszty w wysokości 3% to są koszty 
administracyjne, 6% to są koszty biura.  

KOSZTY 2013

Wynik finansowy za rok 2013 = - 335.000,00 zł

Stan zadłużenia na koniec roku 2013 = 1.450.000 zł

Stan zadłużenia na początku roku 2013 = 1.154.000 zł

 
Dużą część stanowi spłata zaległości długu z 2012 roku, bo tak jak na dole zostało 
zapisane stan zadłużenia na koniec roku 2013 wynosił 1 450 000 zł i składa się z 
zadłużenia z 2012 roku, gdzie to była kwota 1 154 000 zł i do tego dołożone zostało 
w 2013 roku 335 000 zł. Mogę tylko tyle powiedzieć jeszcze, że ten milion 450 tys. 
jest również sporna sprawa z Piotrem Świderskim na kwotę 379 000 zł, która 
jeszcze nie została rozstrzygnięta. Na etapie zeszłego roku, przy przyznawaniu 
licencji dokonaliśmy pewnych zabiegów, które pozwoliły uzyskać tą licencję. Z 
tydzień temu Piotr Świderski tak jakby znowu nabył tą wierzytelność, bo wcześniej 
w trakcie procesu licencyjnego w zeszłym roku przekazał ją firmie windykacyjnej, 
także prawie ¼ z tego zadłużenia stanowi spór z Piotrem Świderskim, który mam 
nadzieję, że zostanie wygrany i pozytywnie rozstrzygnięty dla klubu.   
 
Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Poszczególni sponsorzy, od których pozyskujemy pieniądze. Nie wszystkie firmy 
mogą dawać nam pieniądze na sport, ponieważ jest to sport urazowy, jak np. dla 
PZU, i nie ekologiczny. Zorganizowaliśmy wyścigi rowerowe, które się odbywają na 
torze. W zeszłym roku nam się udało pozyskać na te wyścigi rowerowe 600 tys. zł. 
Tak samo w tym roku to przeprowadzimy. Staramy się zrobić imprezę sportową w 
randze Mistrzostw Polski Par Klubowych. Mamy na to praktycznie pozyskanych 
sponsorów. W tej chwili jest tylko jeszcze ustalenie do końca, w którym miejscu 
będzie się to odbywało. Na początku cena była dosyć wysoka postawiona przez 
Miasto Gdańsk. W tej chwili zaczynamy się dogadywać coraz bardziej. Ta cena 
spada, więc zobaczymy jak to będzie. Dla nas najważniejsze jest jako dla 
organizatorów, żeby pozyskać pieniądze na dofinansowanie klubu, żeby spełnić 
swój cel, żeby spłacić zadłużenie, wyjść na zero.  
Zawodnicy – nie ma żadnego zawodnika, który by przekroczył nawet 700 tys. zł. 
Staraliśmy się kontraktować zawodników rozsądnie, bez jakiegoś rozrzucania 
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pieniędzy, dlatego Walasek z jego propozycją 1 400 000 zł w ogóle nie wchodził w 
rachubę, bo to była kwota za wysoka. W to miejsce wzięliśmy Lindgrena, który 
kosztuje nas połowę tej kwoty, a uważamy, że tak samo będzie nam przynosił 
punkty.  

SPONSORZY

• Brak wsparcia ze strony Grupy Lotos mimo awansu do ENEA Ekstraligi;

• Obniżenie ogólnej skłonności przedsiębiorców do Sponsoringu;

• Duża ilość klubów w Gdańsku zmniejszająca szanse na pozyskanie przychodów z 
rynku lokalnego – walka między klubami o lokalnych Sponsorów;

• Konieczność poszukiwania alternatywnych rozwiązań – turniej na Stadionie 
Piłkarskim.

 
 

Grupa Lotos. Ja wielokrotnie się spotykałem z prezesem Olechnowiczem i w 
zeszłym roku, w tym roku jeszcze nie, i on stwierdził, że klub gdański stracił u 
niego zaufanie, ponieważ przez wiele lat były obiecywane sukcesy, a przez wiele 
lat były tylko awans, spadek, awans, spadek. On jako grupa Lotos nie chce się 
kojarzyć z niepewnym partnerem biznesowym. Mówił, wykażcie się to zobaczymy. 
Zobaczymy jak to będzie, nie ma na razie. Są zakochani w Kubicy. Wszystkie 
pieniądze idą w Kubicę, naprawdę grube miliony i drugiego zawodnika, który jeździ 
w WRC i tam idą te same pieniądze. Dlatego szukaliśmy alternatywnych rozwiązań – 
turniej na stadionie piłkarskim. 

TURNIEJ O MPPK

• Organizacja turnieju żużlowego na stadionie piłkarskim wybudowanym pod kątem EURO 
2012 – PGE Arena Gdańsk lub Stadion Narodowy Warszawa;

• Start najlepszych zawodników Świata na największym w historii polskiego żużla turnieju;

• Największa impreza żużlowa roku 2014 – źródło zarobku dla organizatora – bardziej 
wyraziste świadczenia dla Sponsorów niż podczas zawodów ligowych.

• Wybór stadionu zależny od decyzji Ministerstwa Sportu oraz Polskiego Związku 
Motorowego

• Alternatywa dla braku wsparcia ze strony dużych firm regionu – Grupa Lotos, LPP, Energa
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STADION

• Modernizacja instalacji energetycznej, wodociągowej i gazowej;

• Instalacja systemu monitoringu oraz kontroli wejścia na obiekt;

• Konieczność instalacji systemu dystrybucji biletów – wydatek klubu;

• Konieczna modernizacja wieżyczki oraz trybun – cele na najbliższe lata 

 
 
Została przeprowadzona modernizacja stadionu i mamy monitoring. Mamy dzięki 
szanownemu MOSiR-owi mamy monitoring, mamy bramki, przez które jest 
naprawdę ciężko przejść. Ja próbowałem, nie jest to proste. Ale takie są 
wymagania i muszą być spełnione. Będzie dystrybucja biletów elektroniczna, więc 
będzie pełna kontrola nad tym wszystkim. Najbliższe cele czyli modernizacja 
ogólna stadionu by się przydała, ponieważ jest to w tej chwili jeden z bardziej 
przestarzałych stadionów w Polsce. Jeżeli faktycznie Łódź zrobi modernizację, 
Grudziądz zrobi modernizację to my już będziemy w szarym ogonie takich obiektów 
w Polsce.  

SZKOLENIE MŁODZIEŻY

• Podmiot szkolący: Stowarzyszenie GKŻ Wybrzeże 

• Źródła finansowania szkółki mini-żużlowej oraz szkolenia na dużym torze: Grupa 
Lotos, środki własne, 

• 4 zawodników na mini-torze z licencją PZM-ot;

• 6 zawodników młodzieżowych w kadrze GKS Wybrzeże S.A.

• Dwie nowe licencje w roku 2013

• Co najmniej jeden zawodnik przystąpi do egzaminu w sezonie 2014
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Jeżeli chodzi o młodzież to będą zmiany w tym roku. Mamy zmianę trenera. W tym 
roku trenerem będzie Szymko. Też troszeczkę inaczej podchodzimy. W zeszłym 
roku trochę zbyt lekko żeśmy wydawali pieniądze. W tym roku chcemy te pieniądze 
bardziej przetrzymać, wydać je bardziej celowo tylko na tych, którym naprawdę 
chce się jeździć, którym chce się startować, a nie na wszystkich, że wszyscy 
dostawali pieniądze. Chcemy stworzyć grupę 4 zawodników, którzy będą naszymi 
podstawowymi zawodnikami. Będziemy ich głównie finansowali, a jeżeli ktoś 
będzie chciał sobie pojeździć to będzie mógł pojeździć, ale za własne pieniądze, a 
nie za pieniądze klubu. Czyli tylko i wyłącznie 4 zawodników będzie w kadrze 
juniorskiej klubu, którzy będą bardzo mocno wspomagani. Reszta amatorsko. Jeżeli 
postara się, awansuje do 4, będzie im się pomagało.  
Od miasta dostaliśmy granty. Kwota nie jest tajemnicą 85 tys. Na wspomożenie 
szkółki żużlowej mamy dostać od grupy Lotos 200 tys. zł. Czyli łącznie będziemy 
mieli ok. 300 tys. zł. na tą działalność.  
Pracujemy, nie pomaga nam sytuacja. Powiem, że niektórzy, osoby, które są 
bardzo związane z tym sportem, które też są naszymi przyjaciółmi, jeżeli piszą na 
stronach internetowych, naprawdę mnie to ubodło, bo to był Zenek Plech, nie 
przyjeżdżajcie do Gdańska, bo nie warto, lepiej oddawać wszystkie mecze 
walkowerem, bo to będzie was taniej kosztowało, to naprawdę jest to coś co nam 
przeszkadza w działalności, a nie pomaga. Także nastrój nie był za dobry, ale mam 
nadzieję, że ten nastrój będzie się powolutku zmieniał. Będziemy mieli coraz 
lepsze recenzje, bo chcemy być jednym z nielicznych klubów, który jest 
wypłacalny do końca sezonu i to uważamy za swój ogromny atut. Jeżeli chodzi o 
porównanie budżetów klubowych to są dwa kluby, które są poza wszelkim 
zasięgiem, są to kosmiczne budżety to Unibax i Falubaz Zielona Góra. To są kluby, 
które mają praktycznie nieograniczone środki finansowe, bo dostają cały czas 
dofinansowanie. Karkosik powiedział ile trzeba tyle wyłoży. Reszta klubów szarpie 
się z takimi samymi problemami jak my i ma budżety na podobnych poziomach jak 
my. Może troszeczkę wyższe, deklarują, że mają wyższe, a czy będą mieli wyższe 
to nie wiem. Byłem na spotkaniu, gdzie byli przedstawiciele Włókniarza 
Częstochowa, podpisali umowę z zawodnikiem i z góry powiedzieli, że mu nie będą 
płacili. My takich sytuacji nie chcemy. Chcemy się wywiązać ze swoich zobowiązań. 
Jeżeli chodzi o długi to się wydaje dużo, ale nawet klub, który jest mocny 
finansowo Falubaz Zielona Góra ma wyższe długi od nas. Stal Gorzów ma chyba 5 
mln zł. Nasze naprawdę, 1 mln 450 tys. zł, nie jest porażającym długiem w 
stosunku do innych klubów. Jest to jeden z najniższych długów. Pomijam Unibax, 
który nie ma w ogóle długów w ekstralidze.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Taki budżet 8 mln z czymś to byłby optymalny dla was?  
 
Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
W tym mamy spłatę długów też. Więc to jest łącznie z długami, które posiadamy i 
które chcielibyśmy do końca sezonu, może nie w całości, ale przynajmniej w 
połowie spłacić.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Pytanie do dyrektora Paszkowskiego. Jak wyglądają sprawy remontowe na 
stadionie?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Panie przewodniczący, szanowna Komisjo jeżeli chodzi o inwestycje na miejskim 
stadionie żużlowym, to może najpierw rozpocznę od sytuacji formalno – prawnej i 
od tego w jakim jesteśmy miejscu. Stan najogólniej rzecz biorąc prawny obiektu 
jest nie do końca jasny. Otóż jak państwo wiecie z doniesień medialnych i tych 
doniesień w prasie pan Majewski rości prawa do tego obiektu. Dokonujemy tylko  
inwestycji niezbędnych związanych z funkcjonowaniem klubu żużlowego, aby klub 
żużlowy mógł uczestniczyć w rozgrywkach ligowych. Sprawy te aktualnie są w toku. 
Dzisiaj nie dokonamy innych inwestycji niż te, które są konieczne. Więc na 
obiekcie, gdzie dobiega proces odbiorów inwestycyjnych, które opływały na kwotę 
1 719 294 zł brutto dokonano instalacji 64 kamer obejmujących cały obiekt, parking 
i niezbędne zgodnie z Rozporządzeniem Ministra MSWiA teren imprezy masowej. 
Wykonano kanalizacje kablowe, zainstalowano 17 nowych słupów 
energooszczędnych oświetlenia. Zainstalowano też 22 bramofurty co spowoduje, że 
czas wejścia i czas wyjścia bardzo się skróci. Zaadaptowano pomieszczenia do 
studia monitoringu, gdzie się znajduje centrum sterowania też. Były montowane 
dwa pawilony kasowe. Zamontowano też ogrodzenie oddzielające teren zawodów 
od zatocza mini toru. Jeżeli chodzi o sam mini tor i tor, które już zostały 
przygotowane do sezonu, w porozumieniu z klubem sportowym. Zostały 
wyprostowane bandy, generalnie czekamy na weryfikację toru, która nastąpi 
niebawem i oczywiście przeprowadzono konserwację samochodów. Jest zmiana 
ogrzewania z olejowego na gazowe, żeby ograniczyć koszty ogrzewania. 
Przeprowadzono prace naprawcze związane ze schodami na trybunie VIP, ale 
jeszcze nas czeka poprawy na trybunie głównej, gdyżto było w zaleceniach 
przeglądu rocznego. Aktualne zaangażowanie i przygotowanie toru pozwala zgodnie 
z ustaleniami z panem trenerem Chomskim i zarządem klubu na 10 marca ogłosimy 
pełną gotowość toru do użytkowania, aby już pierwszy raz mogli, jak pogoda będzie 
sprzyjała, zawodnicy mogli wyjść na nasz tor na stadion im. Zbigniewa Podleckiego.  
 
Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Współpraca nasza układa się bardzo dobrze. Kierownik jest bardzo wymagający. To 
dobrze, bo ktoś musi pilnować porządku na tym torze i naprawdę nie ma większych 
problemów. Są jakieś bieżące sprawy, ale współpraca jest dobra i chciałbym, żeby 
tak było dalej.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Ja również mam takie same odczucia. A jak będzie sukces sportowy to będziemy 
szczęśliwi, aby te problemy, które istnieją, a widać, że one gdzieś tam są, nie ma 
co ukrywać, odeszły w niepamięć. Życzę wam tego i sobie również.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Korzystając z obecności prawnika mam takie pytanie, bo pan chyba najbardziej 
jest zorientowany, czy Majewski ma jakiekolwiek szanse?  
 
Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Pyta mnie pan teraz o prawa autorskie dotyczące herbu czy o sprawę stadionu?   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Generalnie chodzi mi o całość. Rości sobie prawa o wszystko.   



17 
 

 
Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Jeżeli chodzi o sprawę do herbu to tak jak powiedziałem, może się kończyć, bo to 
już Urząd Patentowy, skład, który orzekał, gdzie byliśmy tam na rozprawie, 
powiedział, że może się skończyć z uwagi na brak dokumentów, rozstrzygnięciem 
bez korzyści dla każdej ze stron. Odnośnie stadionu moja wiedza jest tutaj 
szczątkowa, bo ja nigdy nie miałem dostępu do tych dokumentów i to nie ja jestem 
kompetentny, żeby się w tej kwestii wypowiadać. Także nie jestem w stanie nic 
powiedzieć.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Proszę pana Dyrektora Trojanowskiego.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jak miałbym się chwalić za miniony rok, to ja bym się pochwalił jeszcze szerzej, bo 
nie tak dawno, chyba w ubiegłym tygodniu Tygodnik Żużlowy, a więc tygodnik 
branżowy, wcale nie wydawany w Gdańsku nagrodził w różnych kategoriach 
żużlowych ważne postaci i trenerem roku w I lidze został Stanisław Chomski. 
Szkoda, że na stronie nie zamieszczacie, bo to ważne. Warto wbijać do głowy, że 
najlepszy trener I ligowy teraz będzie trenował w ekstraklasie. To raz, a dwa, że 
Pieszczek został ponownie powołany do kadry juniorów. To ważne, bo kadra 
juniorów żużlowych to nie jest kadra piłkarska czy rugbistów, gdzie mnóstwo 
zawodników jest, ale to jest wąska grupa najwybitniejszych polskich jeźdźców i 
tego polskiego jeźdźca mamy, a chcę państwa jeszcze poinformować, że najlepszą 
imprezą międzynarodową w ubiegłym roku na żużlu były Mistrzostwa Europy na 
żużlu w Gdańsku. Też jakiś element Gdańska był. Natomiast jeżeli już mowa o 
planach to sytuacja sportowa jest znana i dzisiaj jest walka o tego polskiego 
seniora. Nawet jeśli się uda z tym obywatelstwem Renate Gafurowa to nie jest 
jeszcze gwarant na ekstraligę a sprawy związane ze Stalą Rzeszów to się trochę 
przeciągają w zależności od humoru pani prezes i innych układów żużlowo – 
damskich. Trzymamy kciuki. Wiem, że drużyna wyjechała na obóz w góry. To 
bardzo dobry pomysł, bo to zawsze cementuje i wprowadza pewną grę zespołową, 
bo w żużlu trudno nieraz mieć jakieś przywiązania do barw klubowych czy do jazdy 
zespołowej, ponieważ ci zawodnicy w poniedziałek startują w jednym klubie ze 
sobą, w środę w innym klubie przeciwko sobie, w piątek budzą się, i tylko patrzą w 
jakiej walucie dostają kasę tak naprawdę, bo trudno przyzwyczaić ich do barw 
klubowych czy do znaku, który jest teraz taką kością niezgody i sztandarem Henia 
Majewskiego. Tym niemniej takie obozy budują na pewno zespół i cieszę się, że 
znalazły się pieniądze na ten wyjazd i chłopcy mogą ze sobą razem być. Wracając 
do Henryka Majewskiego to taki chichot historii, bo proszę sobie wyobrazić pan 
Marek Formela był Prezydentem Klubu, nie pół sezonu, tylko parę lat i nikt nie 
podważał jego prezesury. Mało tego. Kilka lat później, po tym jak pan Marek 
Formela porzucił właściwie mienie, nikt nie podważał tego, że pan Marek Formela 
nie mógł tego zrobić. Dopiero po wielu, wielu latach panowie sobie przypomnieli, 
że można właściwie reaktywować klub, który nie ma żadnej sekcji sportowej. To 
jest taki fenomen. I teraz drażni kibiców. Drażnią i piłkarzy ręcznych i koszykarzy i 
żużlowców. I to jest bezsensowne, bo kto ma właściwie kontynuować tradycje 
gdańskiego żużla jak nie klub, który jeździ na stadionie imienia jednego z 
najwybitniejszych polskich żużlowców, gdańszczanina, Zbyszka Podleckiego. To ja 
po prostu tego nie rozumiem, ale jeśli nie wiadomo o co chodzi to wiadomo, że 
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chodzi o kasę. Przecież tam dochodzi do jakiś kuriozalnych rzeczy. Nie chciałem się 
wgłębiać w te dokumenty, bo to prowadzą prawnicy miejscy, ale tam właściwie 
Majewski prezes czegoś skarży siebie prezydenta czegoś innego o dług i w związku z 
tym sąd się zastanawia czy przypadkiem nie wysłać komornika na część gruntów, 
którymi w tej chwili zarządza miasto i to jest jakieś niezrozumiałe. Sytuacja jest 
patowa. Oczywiście prawnicy pracują. My mamy o tyle utrudnioną sytuację, że 
uniemożliwiają nam myślenie o modernizacji tego stadionu. Bo dzisiaj Prezydent 
nie podejmie decyzji, a my nie będziemy mu podkładali pism w momencie, kiedy 
nie wiemy, czyja to będzie własność. Oczywiście w zapisach, w księgach 
wieczystych jest Miasto. My już posiadamy tą wiedzę, że trwa spór. W związku z 
tym nie można angażować pieniędzy miejskich w coś co może nie będzie miejskie. 
Ale nawet jeśli wygra sprawę, pewnie Bartek by to lepiej wytłumaczył, tam są 
takie nakłady, że w życiu tego nie zapłaci. To i tak musi dojść do jakiegoś 
porozumienia, ale gdyby wygrał ostatecznie sprawę tym niemniej jest to 
niezręczna sytuacja. Miasto uratowało stadion, uratowało żużel w sytuacji kiedy 
ktoś się go pozbył. Nie chciał. Dzisiaj staje się wezwanym do sądu, żeby miał się z 
czegoś tłumaczyć.  
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Ja i Mirek Zdanowicz braliśmy udział w ratowaniu tego klubu. W tamtym czasie 
gdziekolwiek się pojawił GKS i pan Majewski. Spotkania były też u ciebie w 
siedzibie na piętrze w sprawie ratowania tego klubu. Nigdzie tam nie było pana 
Majewskiego. Nagle sobie przypomniał i się znalazł. Jak nie wiadomo o co chodzi to 
chodzi o jedną rzecz. Wracając do wypowiedzi odnośnie Renata Gafurowa klub 
chce przede wszystkim wyjść finansowo na koniec sezonu bez wielkich strat, 
długów starając się utrzymać też, myśmy się nad tym długo zastanawiali, my 
chcemy Renata Gafurowa dofinansować, ale kupić mu sprzęt, a nie dać mu 
pieniądze. Bo dużo żużlowcom, jak się da pieniądze, to potem różne dziwne 
sprzęty kupują, które źle jeżdżą. To nie jest zły zawodnik. Jest szansa, że tańszym 
kosztem dowieziemy tyle samo punktów.  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Po pierwsze chciałbym serdecznie podziękować za tego Pieszczka. To jest 
niezwykle ważne, żeby najlepszy wychowanek w ostatnich latach jeździł w 
Gdańsku. Myślę, że Tadeusz Zdunek ma tu swoje zasługi. Bo wówczas byśmy sobie 
zadali pytanie: jak przyznawać granty na szkolenie wybitnych zawodników, którzy 
będą raczyli swoją wspaniałą jazdę kibiców w Zielonej Górze czy w Toruniu. To 
byłoby bez sensu. Na zakończenie chciałbym przekazać informację, że drużyna 
polskich florecistów na Mistrzostwach Europy juniorów zdobyła brązowy medal. To 
już trzeci medal z udziałem jednego gdańskiego zawodnika, bo Ania Szymczak 
zdobyła złoto na Mistrzostwach Europy, a Podralski, nasz zawodnik z UKS Atena 
srebrny medal. Gdańszczanie mają powód do zadowolenia i UKS Atena. To zaplecze 
AZS-u w szermierce zrealizowało w sposób namacalny przygotowania do sezonu. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Panie dyrektorze nich pan podpowie czy można by było wziąć dobrego prawnika z 
miasta, który by wytoczył Majewskiemu proces o zniesławienie, bo on oficjalnie 
występuje i mówi, że ten klub to jest taki a taki. Czy może jakaś kancelaria, która 
mogłaby zamknąć raz na zawsze sprawę. To jest sianie niepokoju, kibice są 
zaniepokojeni.   
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Panie przewodniczący jeżeli chodzi o stosunek Miasto - pan Majewski to myśmy 
kiedyś mu tłumaczyli, bo przyszedł na spotkanie z Prezydentem i na zasadzie panie 
Prezydencie proszę mi oddać stadion. Słusznie pan Prezydent powiedział, że jeśli 
ma takie prawo to proszę udowodnić to przed sądem i nie ma problemu. Natomiast 
jeżeli obraża kluby itd. to tu jest mistrz palestry, człowiek, który potrafił nawet 
Unibax wyciągnąć z trudnych kłopotów.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Mam jeszcze jedno pytanie. Na pierwszym meczu z Unibaxem Wojewoda Pomorski 
zamknął 4 sektory. Ta decyzja jest już w mocy?   
 

Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Faktycznie tą decyzję dostaliśmy dwa dni temu dotyczącą zamknięcia 4 sektorów. 
To jest połowa prostej przeciwległej do startu, osiemset kilkadziesiąt miejsc. Ta 
decyzja nie jest prawomocna, ale jest natychmiast wykonalna i dotyczy tego 
meczu. Oczywiście można próbować ją zaskarżyć, ale myślę, że bardziej rozsądnym 
rozwiązaniem, żeby nie powodować dodatkowych tarć będzie po prostu w tym 
momencie przyjęcie tej kary. Dziwna sytuacja jest taka, że tak naprawdę to jest 
kara za kibiców Grudziądza i tutaj kwestia rozstrzygania tego, jakiegoś rozwiązania 
na przyszłość, bo de facto przyjechali kibice z Grudziądza, porozrabiali na naszym 
stadionie, a my dzisiaj jesteśmy narażeni na sprzedanie … Zakładając, że jednak 
ten mecz z Unibaxem Toruń będzie tym meczem, na który przyjdzie najwięcej 
kibiców, to to są wymierne straty klubu. Każde 20 – 30 tys. zł to jest coś co trzeba 
gdzieś odrobić. Ale odpowiadając ta decyzja nie jest jeszcze prawomocna, ale jest 
natychmiast wykonalna, więc jej zaskarżenie nawet spowoduje nawet ze złożeniem 
wniosku o wstrzymanie tego rygoru, nie mamy pewności, że ten rygor zostanie 
wstrzymany. W związku z powyższym, mówiąc krótko, sytuacja jest bez wyjścia. 
Musimy zamknąć te 4 sektory. 
 

Radny Krzysztof Wiecki - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG  
Chciałbym tylko przypomnieć, że dzisiaj pewnie byśmy nie mieli tego problemu ze 
stadionem, taki pomysł mieliśmy razem z panem dyrektorem Trojanowskim jeszcze 
w poprzedniej kadencji i dzisiaj wiem, że jest to nie do zrealizowania, ale wtedy 
można było to dalej pociągnąć, prędzej czy później będziemy zmuszeni do tego, 
żeby zrobić nowy stadion żużlowy. Wtedy mieliśmy taki pomysł, Gdańskie Centrum 
Sportu, właśnie tam, gdzie jest stadion piłkarski. To już tak na marginesie, szkoda, 
że to się wtedy nie zrealizowało, ale myślę, że pomysł był sam wtedy, na tamte 
czasy, zupełnie niezły. Dzisiaj jeszcze będziemy przez jakiś czas mieli problemy z 
tym stadionem czy jest miejski czy jest kogoś innego. Natomiast panie prezesie 
chciałbym się dowiedzieć, bo ja jako chyba jedyny radny byłem na tej debacie z 
Polnym i wtedy była mowa o tym, że poprzedni prezes mówił, że awans odsuwamy 
2-3 lata, wzmocnimy się finansowo i będziemy wtedy już mocniejsi w lidze. 
Natomiast jeszcze wtedy nie prezes, ale były prezes już mówił, że nie awansujemy 
od razu i będziemy się trzymali tej linii. Chciałem się dowiedzieć jak to dzisiaj 
wygląda, co się zmieniło, był ten slajd – priorytety. Ustawiamy się finansowo, 
najpierw się wzmocnimy nawet kosztem spadku. Dlaczego w ten sposób?    
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Rozumiem, naszym założeniem było, że klub ma wystartować. Podstawowym 
założeniem było, żeby klub nie wypadł z I Ligi i takie było moje założenie i to 
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wszystkim mówiłem aż do pewnego momentu. Jestem prezesem Stowarzyszenia 
GKS Wybrzeże, które jest właścicielem w 100% GKS S. A. Wybrzeże, ale mój prezes 
był bardziej optymistycznie nastawiony i chciał koniecznie awansować, bo wierzył 
jeszcze bardzo mocno w Lotos, bo jeszcze wtedy były prowadzone bardzo poważne 
rozmowy z Lotosem. Próbowałem pomóc, ale to się odwróciło w odwrotnym 
kierunku i pan prezes Olechnowicz jeszcze bardziej się zaciął, a jak już 
skompletowaliśmy zespół i zespół zaczął wygrywać to było trochę szkoda nie 
awansować.  
 

Pan Oskar Szmidt – Dyrektor ds. Sportowo – Organizacyjnych w GKS Wybrzeże S.A.     
Chciałbym dopowiedzieć jedną rzecz. Dopowiedziałbym dwa zdania, które mogą 
być istotą całej tej sytuacji, ponieważ zapytał pan co się zmieniło. Tak naprawdę w 
ostatnim roku zmieniło się nie tylko u nas w klubie, ale i w całej Polsce i tak 
naprawdę oprócz tych dwóch wspomnianych wcześniej klubów wszystkie pozostałe 
kluby powiększyły swoje długi, stąd też pojawiła się instytucja licencji 
nadzorowanej w Polskim Związku Motorowym. Co za tym idzie, może się okazać, że 
w przyszłym sezonie, w ekstraklasie będą jeździły nie zespoły, które będą miały 
najlepsze wyniki finansowe, ale te, które będzie po prostu na to stać. Nie te, które 
będą miały najlepsze wyniki sportowe, a te, które mają wyniki finansowe, z tego 
względu, że wszystko zmierza w tym kierunku, aby ukrócić tą sytuację, która ma 
miejsce teraz, że startują w zespołowej lidze startuje 6 zespołów, które ma 
potężne zadłużenia. Także mając zero z tyłu można też wystartować w przyszłym 
roku w ekstralidze z tytułu sytuacji finansowej.  
 

Pan Bartosz Michalak – Prawnik GKŻ Wybrzeże  
Chciałbym dodać jeszcze jedną rzecz, że faktycznie ta licencja nadzorowana, bo 
my też otrzymaliśmy jako klub licencję nadzorowaną. Wydawana jest na dwa lata 
przez PZ MOT, czyli z założenia PZ MOT zakłada, że za dwa lata nie będzie 
możliwości startu w rozgrywkach sportu żużlowego klubów, które będą zadłużone. 
Także takie założenie, oczywiście sport sportem, ale funkcjonujemy tylko dlatego, 
że mamy środki na ten sport. Założenie PZ MOT-u jest jasne. Przynajmniej jasny 
sygnał przy tych licencjach nadzorowanych, macie 2 lata na to, żeby uzdrowić 
swoje finanse. Stąd takie założenie. Dziękuję bardzo.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Tu wspomniał pan o Narodowym Centrum Sportów i Rekreacji. Otóż 5 marca jest 
przedstawienie koncepcji przez firmę Tilke i myślę, że najlepszą drogą by było 
zrobić tak jak zrobił Unibax, sprzedał tereny w mieście, przeniósł się za miasto, 
zrobił porządny stadion. Ja uwzględniłem, tak na wszelki wypadek, w projekcie 
Tilke jest miejsce pod stadion żużlowy w tym Narodowym Centrum Sportów 
Motorowych. Poprosiłem o wpisanie w projekt stadionu, który jest na 20 tys. 
widzów. Znaleziono w projekcie miejsce i to jest.  
Bardzo mi zależy na tym, żeby klub, bo jak Tadek pamiętasz myśmy przy szkoleniu 
zawsze się opierali na młodych zawodnikach, żeby wreszcie klub żużlowy zaczął 
mieć swoich Pieszczków. Kiedyś powiedziałem, że ten człowiek może być Mistrzem 
Świata, chyba w zeszłym roku jak była prezentacja składu zespołu i jest wyjątkowo 
utalentowany. Życzę wam połamania kół, jak to się w żargonie mówi.   
 

Pan Tadeusz Zdunek – Prezes Zarządu GKŻ Wybrzeże  
Jeszcze dwa słowa odnośnie tego toru wyścigowego, to znamy się z Mirkiem już 
tyle lat, że praktycznie nie można się przyznawać do tak długiej znajomości. Jak ja 
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kiedyś słuchałem co on opowiadał o tym torze trzydzieści parę lat temu, to powiem 
szczerze, że pukałem się lekko w głowę, gdzie Formuła 1 w Gdańsku, i tak myślała 
większość moich znajomych, a w tej chwili podaję wszystkim moim znajomym, też 
jak wykładam w szkołach, bo też się tym param troszeczkę, to przykład człowieka, 
co może zrobić jak ma się ideę i do tej idei się dąży. Nikt w to 30 lat temu nie 
wierzył. Także gratuluję ci i chciałbym, żebyś to w końcu osiągnął, bo to jest twój 
cel życiowy.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dziękuję bardzo. Ty też się wziąłeś za coś, w co nie bardzo się wierzyło, ale wiem, 
że dopniesz swego. Mnie to trochę pomogło to, że Kolibki się skończyły. Ale ten tor 
to dzięki Prezydentowi Adamowiczowi.   
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Chciałbym jeszcze przypomnieć, bo wysłaliśmy już do państwa zaproszenie 6 marca 
o 13:00 w Sali Białej Rausza będzie wręczenie najwybitniejszym gdańskim 
sportowcom stypendiów dorocznych, także serdecznie zapraszamy na tą mini 
uroczystość. Od razu chciałbym też przestrzec, że być może będziemy mieli jedną 
komplikację, może nawet medialną, dlatego że o stypendium wystartowała 
zawodniczka, co prawda z innego miasta, ale potem przepisała się do Gdańska, bo 
tam pewnie nie ma tych stypendiów, niedosłysząca. My mamy wyraźnie zapisane w 
uchwale, że o stypendium może się ubiegać podczas takich igrzysk osoba, która 
zajmie od 1 do 8 miejsca, ale minimum musi być 8 startujących, a na tych 
igrzyskach w jej konkurencji w judo startowało 5 osób. Ona zajęła IV miejsce i 
formalnie nie może otrzymać. Tym niemniej rozpoczęła teraz kampanię. 
Uprzedzam, że nie jest nasza niechęć, tylko gdzieś musimy postawić kropkę. 
Wygrała jedną walkę.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Komisji radny Mirosław Zdanowicz, po wyczerpaniu porządku 
posiedzenia, podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:05 
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